
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 186 (Alm. del), som Sund-
hedsudvalget har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 19. december 2006 
 

Spørgsmål 186: 
"Kan ministeren bekræfte, at der på sygeplejestudiet er et vist frafald, og at 

der blandt uddannede sygeplejersker er mange, der enten arbejder i del-

tidsstillinger og / eller i vikarbureauer, og at disse forhold alle påvirker mu-

lighederne for at rekruttere det nødvendige personale til eks. strålebehand-

ling, således at ventelisterne kan nedbringes?" 

 

Svar: 
 

Jeg kan bekræfte, at der er frafald på sygeplejestudiet. 

 

En undersøgelse fra Amternes og Kommunernes Forskningsinstitut (AKF) 

af ”Sygeplejerskeuddannelse – de studerendes vurdering og frafald” (2006) 

viser, at fuldførelsesprocenter på uddannelsen efter 1999 har været ca. 68.  

 

Undervisningsministeriet har nedsat et udvalg om revision af sygeplejer-

skeuddannelsen, som er kommet med anbefalinger om initiativer, som skal 

medvirke til en højere gennemførelse på uddannelsen. Undervisningsmini-

steriet vil nu iværksætte implementeringen af disse anbefalinger.  

 

Jeg kan også bekræfte, at mange sygeplejersker arbejder i deltidsstillinger 

og / eller i vikarbureauer. 

 

Disse oplysninger giver imidlertid ikke grundlag for at drage sikre konklusi-

oner om mulighederne for at rekruttere personale. På den ene side vil del-

tidsansættelse mindske udbuddet af arbejdstimer. På den anden side kan 

muligheden for deltidsansættelse – eller vikaransættelse - for nogle være 

en forudsætning for at blive på arbejdsmarkedet.  
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